
Protokół Nr XXX/2023 

z obrad XXX  sesji Rady Gminy Rudka 

z dnia 28 kwietnia 2023 roku. 

 

Ad. pkt 1 Otwarcie obrad. 

Obrady XXX sesji Rady Gminy Rudka otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Łukasz Niemyjski 

o godz. 1300  modlitwą  „Ojcze nasz …….”  

Otwierając   posiedzenie  powitał wszystkich Radnych, Pana Marcina Gawrysiaka – Wójta Gminy 

Rudka, Pana  Jerzego Gabrysiaka – Sekretarza Gminy Rudka, Panią Monikę Agnieszkę Dygas – Skarbnika 

Gminy, Panią Monikę Godlewską – Dyrektor Szkoły  Podstawowej im. Jana Pawła II w Rudce, Panią 

Małgorzatę Kunicką – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Drogownictwa i Obrony Cywilnej, Panią 

Katarzynę Piotrowską – Kierownika GOPS, Panią Agnieszkę Markowską – Referenta do spraw 

organizacyjnych i obsługi organów gminy. 

  Obrady odbyły się  w budynku Remizy OSP Rudka przy ul. Badowskiego 4. 

Na  stan  ustawowy składu rady w  sesji  uczestniczy  13  Radnych. 

1. Pani Małgorzata Barszczewska 

2. Pan Piotr Karpiński 

3. Pan Łukasz Markowski 

4. Pan Fabian Niemyjski 

5. Pan Łukasz Niemyjski 

6. Pani Barbara Niemyjska  

7. Pan Andrzej Niemyjski 

8. Pan Michał Pampuch 

9. Pan Tadeusz Uszyński 

10. Pan Jerzy Józef  Stępkowski  

11. Pani Beata Szendomierska 

12. Pan Jan Wiński 

13. Pani Joanna Warmijak 

W posiedzeniu sesji nie uczestniczy: 

1. Pani Marta Szymańczyk 

2. Pan Ryszard Wiński 

 

Pan Przewodniczący  Rady Gminy Pan Łukasz Niemyjski  stwierdził, że są one prawomocne. 

 

Ad. pkt 2 Przedstawienie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Rady  przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej sesji został dostarczony  

w materiałach na sesję, po czym zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 

Nikt z obecnych na obradach sesji nie zgłosił zmian do proponowanego porządku obrad. 

Następnie Pan Łukasz Niemyjski zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad. Głosowanie było 

imienne, porządek został przyjęty. Głosów za – 13, wstrzymujących się i przeciw  - 0 . Wykaz głosowania  

w załączeniu do protokołu. 

W związku z powyższym porządek obrad XXX sesji Rady Gminy Rudka przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX Sesji Rady Gminy Rudka. 

4. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

5. Przedstawienie Oceny zasobów pomocy społecznej gminy Rudka za rok 2022. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego 

opracowania i wdrożenia strategii IIT Partnerstwa Południowo – Wschodniego Podlasia. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów północnej części obrębu Rudka Gmina Rudka. 



10. Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek nr ew. 1099 i 1193 obręb Rudka Gmina Rudka. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki nr ew. 1320/4 obręb Rudka Gmina Rudka. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin Wiejskich 

Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem na zakup autobusu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w 2023 roku środków finansowych  

na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem  

na dofinansowanie zakupu samochodu osobowego - oznakowanego na rzecz  Komendy 

Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rudka  

na lata 2023-2026. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rudka na rok 2023. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne  wnioski. 

18. Zamknięcie  obrad  XXX Sesji  Rady  Gminy  Rudka. 

 
Ad. pkt 3 Przyjęcie protokołu z obrad XXIX Sesji Rady Gminy Rudka. 

Protokół z posiedzenia XXIX sesji Rady Gminy był do wglądu w biurze rady i na stronie Biuletynu 

Informacji Publicznej Gminy Rudka. Pan Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy zostały 

zgłoszone uwagi lub wnioski co do jego treści. 

 Uwag i zastrzeżeń co do treści protokołu nie wniesiono. 

Realizując porządek posiedzenia Przewodniczący Rady Pan Łukasz Niemyjski poinformował,  

że teraz zostanie przeprowadzone głosowanie imienne w sprawie przyjęcia protokołu z obrad XXIX  sesji 

Rady Gminy Rudka. 

Po wyczytaniu nazwiska każdy z radnych powiedział: „jestem za” lub „jestem przeciw”   

lub „wstrzymuję się od głosu”.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że protokół z posiedzenia XXIX sesji Rady Gminy Rudka został 

przyjęty: głosów za – 13, głosów przeciw – 0,  głosów wstrzymujących się – 0. 

Imienny wykaz głosowań przedmiot głosowania: przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji Rady Gminy Rudka 

w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

 

Ad. pkt 4 Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

Pan Wójt poinformował, że w okresie od ostatniej sesji tj. od 27.02.2023 r. odbył następujące 

spotkania: 

1. Miałem spotkanie w ZSCKR w Rudce z Panią Dyrektor Joanną Nietupską, Nadleśniczym 

Nadleśnictwa Rudka Panem Tadeuszem Zawistowskim w sprawie pikniku rodzinnego ,,Powitanie lata 

u Ossolińskich”  

Spotkania z Panią Dyrektor ZSCKR w Rudce odbywają się cyklicznie wraz z Panią Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Rudce. 

2. Spotkałem się z Panem Mariuszem Nahajewskim – Dyrektorem Podlaskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Białymstoku w sprawie remontu drogi Brańsk – Rudka oraz ulicy Brańskiej. 

3. Spotkałem się z Panem                            i Panem                                    w spawie inwestycji na Gminnej 

drodze gruntowej. 

4. Miałem spotkanie z Komendantem PSP Bielsk Podlaski Wojciechem Kusznerko oraz Komendantem 

PSP Sokółka  Panem Dariuszem Wojteckim na temat używanego samochodu bojowego dla OSP Koce 

Borowe. 

5. Spotkałem się z przedstawicielem Firmy TRAKT Panem Witoldem Gołaszewskim -  Kierownikiem, 

inspektorem  nadzoru Panem Zbigniewem Radziszewskim i Panią Małgorzata Kunicką - Kierownik 

Referatu Gospodarki Komunalnej, Drogownictwa i Obrony Cywilnej Urzędu Gminy Rudka,  

w sprawie inwestycji drogowej ul. Cegielnianej i Łąkowej.  

6. Odbyłem spotkanie z Prezesem  Firmy Wipasz Panem Józefem Wiśniewskim na temat procedowanej 

inwestycji w gminie. 



7. Spotkałem się z mieszkańcami gminy Rudka oraz stronami postępowania dotyczącymi inwestycji 

Firmy Wipasz, Panią Jolantą Karolczuk, Panem Sylwestrem Kowalczukiem, Panią Ewą Sopel, Panią 

Anną Bobel, Panem Józefem Stępkowskim i Panem Andrzejem Twarowskim. 

8. Brałem udział w posiedzeniu zarządzania kryzysowego w Starostwie Powiatowym w Bielsku 

Podlaskim. 

9. Spotkałem się z Panią Izą Zapisek i Panią Anną Łabęcką w sprawie przyszłorocznych obchodów buntu 

babskiego. 

10. W tej samej sprawie spotkałem się z Panem Janem Wińskim – Sołtysem wsi Olendy. 

11. Miałem spotkanie z Panią Eweliną Trochimowicz – pracownikiem Podlaskiego  Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków w Białymstoku  na temat planowanej łąki kwietnej w parku. 

12. Brałem udział w Zebraniu Członków Zarządu Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania ,,Brama  

na Podlasie” w Wysokiem Mazowieckiem. 

13. Odbył się przetarg na przebudowę dróg gminnych w miejscowości Koce Borowe, Niemyje Stare  

i Niemyje Nowe. Wpłynęły cztery oferty od następujących firm: 

- STRABAG Sp. z o.o., ul. Parzniewska 10, 05-800 Pruszków – cena oferty: 6 993 920,38 

PLN; 

-Przedsiębiorstwo Drogowo – Mostowe „MAKSBUD” Sp. z o.o., 17-100 Bielsk Podlaski, 

ul. Mickiewicza 183 – cena oferty: 5 978 907,00 PLN; 

-Przedsiębiorstwo Robót Drogowo – Mostowych „TRAKT’ Sp. z o.o., ul. 1 Maja 8, 18-200 

Wysokie Mazowieckie – cena oferty: 5 946 404,77 PLN; 

-Szpańscy Jerzy, Jacek, Dawid „Czystość” Spółka Jawna, ul. Sławkowska 22, 05-200 

Wołomin – cena oferty: 6 809 693,60 PLN. 

14. Odbył się przetarg na: Przebudowę oczyszczalni ścieków w miejscowości Rudka 

Do upływu terminu składania ofert wpłynęła jedna oferta, złożona przez: 

-Przedsiębiorstwo Produkcyjno – Usługowe Dalba Sp. z o.o., ul. Produkcyjna 102, 15-680 

Białystok – cena oferty: 13 783 463,71 PLN. 

 
Ad. pkt 5 Przedstawienie Oceny zasobów pomocy społecznej gminy Rudka za rok 2022. 

W dalszej części porządku obrad Pan Przewodniczący Rady Gminy powiedział,  

że Ocena Zasobów Pomocy Społecznej Gminy Rudka za 2022 rok została dostarczona w materiałach  

na sesję, zapytał także czy w związku z tym są uwagi lub zapytania.   

 Pytań i uwag nie było. 

Ocena Zasobów Pomocy Społecznej Gminy Rudka za rok 2022 znajduje się w załączeniu  

do protokołu z posiedzenia sesji. 

 

Ad. pkt 6 Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Kontynuując przebieg posiedzenia Pan Przewodniczący stwierdził, że przechodzimy  

do pkt 6 porządku obrad, powiedział, że uchwała została dostarczona w materiałach na sesję. Zapytał,  

czy są pytania. 

Głos zabrał Pan Wójt. Gmina miała prawo uczestnicząc w kolejnej edycji Polskiego Ładu odnoszącej 

się do remontu zabytków do składania wniosków o dofinansowanie na prace konserwatorskie przy zabytku. 

Gmina złożyła wniosek na renowację Kapliczki z otoczeniem świętego Floriana na ulicy Ciechanowieckiej  

na kwotę 150 000,00 zł . Szkoła średnia tzn. ZSCKR zgłosił wniosek na remont części dachu na kwotę  

700 000,00 zł., natomiast Ksiądz Proboszcz w imieniu Parafii w Rudce złożył wniosek na remont parkanu na 

cmentarzu w Rudce na kwotę 200 000,00 zł. 

Radny – Pan Jerzy Stępkowski zapytał, czy każdy mieszkaniec posiadający zabytek ma prawo  

do korzystania z tego dofinasowania. 

Pan Marcin Gawrysiak – Wójt Gminy  odpowiedział,  że właściciel zabytku ma takie prawo. Wnosi 

wniosek do Gminy a Gmina przekazuje do Banku Gospodarstwa Krajowego. 

Radny- Pan Stępkowski odniósł się do § 4 pkt 2 projektu uchwały i zapytał, czy wnioskodawca może 

też zwrócić się do Gminy o dofinansowanie. 



Odpowiedzi udzielił Pan Jerzy Gabrysiak – Sekretarz Gminy wyjaśnił, że dofinansowanie pochodzi  

z Polskiego Ładu i Gmina jest pośrednikiem w tym dofinansowaniu. Zgodnie z prawem wniosek najpierw 

trafia do Gminy a Gmina przekazuje dalej. 

Pan Wójt uzupełnił jeszcze wypowiedź Pana Sekretarza mówiąc, że dofinansowanie  wynosi 98%,  

a właściciel zabytku wnosi wkład własny w wysokości 2%. Pieniądze z Banku Gospodarstwa Krajowego trafią 

najpierw do Gmin, następnie Gmina przekaże dofinansowanie na wskazane konto właściciela zabytku. 

Więcej pytań nie było więc Pan Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Pan Łukasz Niemyjski, Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta. Głosów za – 13, głosów 

przeciw – 0,  głosów wstrzymujących się – 0. Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka  

przedmiot głosowania: uchwała w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków w załączeniu do protokołu 

z sesji.  

Uchwała Nr XXX/234/2023 z dnia 28  kwietnia 2023 roku w sprawie określenia zasad udzielania dotacji  

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

w załączeniu do protokołu z sesji.  

 

 

Ad. pkt 7 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego 

opracowania i wdrożenia strategii IIT Partnerstwa Południowo – Wschodniego Podlasia. 

       Pan Łukasz Niemyjski – Przewodniczący Rady, projekt uchwały został dostarczony w materiałach  

na sesję, czy w związku z tym projektem są uwagi lub zapytania. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący zarządził więc głosowanie nad projektem uchwały. Przewodniczący Rady stwierdził,  

że uchwała została przyjęta. Głosów za – 13, głosów przeciw – 0,  głosów wstrzymujących się – 0. Imienny 

wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka  przedmiot głosowania: uchwała w sprawie wyrażenia zgody  

na zawarcie porozumienia dotyczącego opracowania i wdrożenia strategii IIT Partnerstwa Południowo – 

Wschodniego Podlasia w załączeniu do protokołu z sesji.  

Uchwała Nr XXX/235/2023 z dnia 28  kwietnia 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia dotyczącego opracowania i wdrożenia strategii IIT Partnerstwa Południowo – Wschodniego 

Podlasia w załączeniu do protokołu z sesji.  

  

 

Ad. pkt 8 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu.  

W dalszej części porządku obrad Pan Przewodniczący Rady Gminy przypomniał,  

że projekt uchwały został dostarczony w materiałach na sesję i zapytał czy w związku z tym projektem  

są uwagi lub zapytania. Pytań i uwag nie było. 

Jeżeli nie ma   pytań, przechodzimy do głosowania na projektem uchwały. 

Głosowanie będzie imienne. Po wyczytaniu nazwiska każdy z  radnych powiedział: „jestem za” lub 

„jestem przeciw”,  lub „wstrzymuję się od głosu”.  

 Pan Łukasz Niemyjski, Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta. Głosów za – 

13, głosów przeciw – 0,  głosów wstrzymujących się – 0. Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy 

Rudka  przedmiot głosowania: uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu  

w załączeniu do protokołu z sesji.  

Uchwała Nr XXX/236/2023 z dnia 28  kwietnia 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu w załączeniu do protokołu z sesji.  

 

Ad. pkt 9 Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów północnej części obrębu Rudka Gmina Rudka. 

Kontynuując przebieg posiedzenia Pan Przewodniczący stwierdził, że przechodzimy do pkt 9 

porządku obrad  

Pan Przewodniczący przypomniał, że projekt uchwały  został dostarczony w materiałach na sesję,  

a następnie zwrócił się z zapytaniem  czy w związku z tym są uwagi lub zapytania. 

 Radny – Pan Michał Pampuch zapytał, czy Gmina nie naraża się na koszty robiąc ten plan teraz,  

na odszkodowanie od Firmy Wipasz czy od Państwa Kosińskich?  



 Pan Wójt odpowiedział, że na razie procedujemy w uchwale o to, aby uporządkować kilka kwestii. 

Między innymi,  co i w jakich wielkościach może być postawione. Oprócz tej uchwały są jeszcze 2 kolejne 

odnośnie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Jedna z nich, 

to prośba mieszkańca. Działka, na której stoi zlewnia mleka chciałby w przyszłości zrobić coś innego. Plac, 

na którym jest SKR też potrzebuje innego przeznaczenia w związku z planowaną budową PSZOK. Ewentualne 

koszty jakie będą nie wiem. To od Państwa Radnych zależy czy będziemy robić plany czy nie. 

Radny Michał Pampuch zapytał – jakie będą koszty zrobienia takiego planu? Czy musi zrobić to Urząd czy 

jeśli chodzi o osobę prywatną to ona sama może to zrobić? 

Pan Marcin Gawrysiak  odpowiedział, że Urząd musi zrobić dokumenty pod sesję, pozostałe dokumenty muszą 

zrobić specjaliści. Wybraliśmy taką Firmę, koszt przygotowania kompleksowej dokumentacji zamknie  

się w granicy 85 000,00 zł netto. W planie mamy zabezpieczone 50 000,00 zł na ten rok. Miejscowy plan jest 

procedowany nie w kilka tygodni, także to zadanie będzie rozłożone na kolejny rok. 

Radny - Pan Jerzy Stępkowski zapytał, czy sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wstrzymuje procedurę inwestycji budowy kurników? 

Odpowiedzi udzielił Pan Jerzy Gabrysiak – Sekretarz Gminy. Powiedział, że teraz inwestycja jest na 

etapie decyzji środowiskowych. Wystąpiliśmy do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, Marszałka 

Województwa Podlaskiego, Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej i Powiatowej Stacji Sanitarno-

Epidemiologicznej o wydanie opinii. Do tej pory nie mamy żadnej opinii, trzy instytucje przysłały pisma  

o przedłużenie terminu załatwienia sprawy o kolejne 30 dni. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego nie ma znaczenia do wydania decyzji środowiskowych. Kolejnym etapem, 

którym rozpocząłby Wipasz chcąc realizować inwestycję byłoby wystąpienie o decyzję o warunki zabudowy 

i zagospodarowania terenu. I w takim przypadku przystąpienie do sporządzenia planu zatrzymuje procedurę 

wydania tej decyzji na okres dziewięciu miesięcy.   

Pan Wójt dopowiedział jeszcze, że jeśli chodzi o koszty, budżet 50 000,00 zł nie został zaplanowany 

w tym roku, budżet na inwestycję planowaliśmy w 2022 roku. Decyzja, dokumenty, raport oddziaływania  

na środowisko przy inwestycji dot. budowy kurników wpłynął na początku lutego tego roku. Plany dot. 

miejscowego planu były już jesienią ubiegłego roku ujęte w budżecie, stąd mamy zabezpieczone 50 000,00 zł 

na ten cel. 

Radny – Pan Piotr Karpiński zapytał, czy jako Radni mogą wprowadzić numer działki, na której mają 

powstać kurniki po to, aby kurniki nie zostały pobudowane. 

Pan Wójt powiedział, że miejscowy plan może być procedowany na jedną działkę. Radni ogólnie mogą 

wprowadzić taki punkt, ale my chcielibyśmy objąć planem cały obszar a nie podchodzić indywidualnie  

do jednej działki. 

Radny – Pan Fabian Niemyjski powiedział, że plan finansowy był w poprzednim roku, a skąd pomysł 

żeby planem objąć wskazane działki w tym roku. 

Pan Wójt odpowiedział, że chcieliby ustalić, co i w jakiej wielkości może być budowane. 

Radny – Pan Jerzy  Stępkowski powiedział, że dobrze się stało, że szerszym planem zostały wskazane 

obszary objęte miejscowym planem. Działka, która nas interesuje też jest ujęta. 

Więcej pytań nie było, więc Pan Przewodniczący zarządził głosowanie na projektem uchwały.  

Pan Łukasz Niemyjski, Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta. Głosów za – 13, głosów 

przeciw – 0,  głosów wstrzymujących się – 0. Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka  

przedmiot głosowania: uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów północnej części obrębu Rudka Gmina Rudka w załączeniu  

do protokołu z sesji.  

Uchwała Nr XXX/237/2023 z dnia 28  kwietnia 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów północnej części obrębu Rudka Gmina Rudka 

w załączeniu do protokołu z sesji.  

                                                                                                                                                    

Ad. pkt 10 Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek nr ew. 1099 i 1193 obręb Rudka Gmina Rudka. 

W dalszej części porządku obrad Pan Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że projekt uchwały 

został dostarczony w materiałach na sesję i zapytał czy w związku z tym projektem są uwagi lub zapytania. 

Pytań i uwag nie było. 

Jeżeli nie ma   pytań, przechodzimy do głosowania na projektem uchwały. 



Głosowanie będzie imienne. Po wyczytaniu nazwiska każdy z  radnych powiedział: „jestem za” lub 

„jestem przeciw”,  lub „wstrzymuję się od głosu”.  

 Pan Łukasz Niemyjski Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta. Głosów za – 13, 

głosów przeciw – 0,  głosów wstrzymujących się – 0. Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka  

przedmiot głosowania: uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek nr ew. 1099 i 1193 obręb Rudka Gmina Rudka w załączeniu  

do protokołu z sesji.  

Uchwała Nr XXX/238/2023 z dnia 28  kwietnia 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr ew. 1099 i 1193 obręb Rudka Gmina 

Rudka w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

 

Ad. pkt 11 Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki nr ew. 1320/4 obręb Rudka Gmina Rudka. 

Pan Przewodniczący powiedział, że przechodzimy do kolejnego punktu obrad. Projekt uchwały 

otrzymaliście Państwo w materiałach. Czy są pytania – zapytał?  

 Pytań nie było, więc Pan Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie będzie imienne. Po wyczytaniu nazwiska każdy z  radnych powiedział: „jestem za” lub 

„jestem przeciw”,  lub „wstrzymuję się od głosu”.  

 Pan Łukasz Niemyjski Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta. Głosów za – 13, 

głosów przeciw – 0,  głosów wstrzymujących się – 0. Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka  

przedmiot głosowania: uchwała w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki nr ew. 1320/4 obręb Rudka Gmina Rudka w załączeniu  

do protokołu z sesji.  

Uchwała Nr XXX/239/2023 z dnia 28  kwietnia 2023 roku w sprawie  przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr ew. 1320/4 obręb Rudka Gmina Rudka  

w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

 

Ad. pkt 12 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin Wiejskich 

Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem na zakup autobusu. 

Pan Przewodniczący: projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin 

Wiejskich Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem na zakup autobusu został dostarczony w materiałach 

na sesję. Czy w związku z tym są uwagi lub zapytania? 

Z uwagi na brak pytań Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że przystąpimy  

do głosowania nad projektem uchwały.  

Głosowanie było imienne. Po wyczytaniu nazwiska każdy z  radnych powiedział:  „jestem za” lub 

„jestem przeciw”,  lub „wstrzymuję się od głosu”. Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego  

z przeznaczeniem na zakup autobusu została przyjęta. Głosów za – 13, głosów przeciw – 0,  głosów 

wstrzymujących się – 0. Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka przedmiot głosowania: 

uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego  

z przeznaczeniem na zakup autobusu w załączeniu do protokołu z sesji. 

Uchwała Nr XXX/240/2023 z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Związkowi Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem na zakup autobusu w załączeniu  

do protokołu z posiedzenia sesji. 

 

Ad. pkt 13 Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w 2023 roku środków finansowych  

na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem  

na dofinansowanie zakupu samochodu osobowego - oznakowanego na rzecz  Komendy Powiatowej 

Policji w Bielsku Podlaskim.  

Przewodniczący - projekt uchwały został dostarczony w materiałach na sesję, czy w związku z tym 

projektem są pytania? 

Radny, Pan Tadeusz Uszyński zapytał, czy Białystok ma być pośrednikiem w przekazaniu, nie  można 

bezpośrednio przekazać do Bielska? 



Pan Wójt odpowiedział, że Powiatowa Komenda Policji w Bielsku Podlaskim podlega pod  

Wojewódzkiego Komendanta Policji w Białymstoku. Dlatego zgodnie z przepisami my przekazujemy środki 

na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku a oni do jednostek podległych. 

Więcej uwag i pytań nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że przystąpimy do głosowania nad projektem uchwały  

w sprawie przekazania w 2023 roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji  

w Białymstoku z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu osobowego - oznakowanego na rzecz  

Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim.  

 Głosowanie było imienne. Po wyczytaniu nazwiska każdy z  radnych powie:  „jestem za” lub 

„jestem przeciw”,  lub „wstrzymuję się od głosu”. Pan Łukasz Niemyjski Przewodniczący Rady stwierdził,  

że uchwała w sprawie przekazania w 2023 roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia 

Policji w Białymstoku z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu osobowego - oznakowanego 

na rzecz  Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim została przyjęta. Głosów za – 13, głosów przeciw 

– 0,  głosów wstrzymujących się – 0. Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy Rudka  przedmiot 

głosowania: uchwała w sprawie przekazania w 2023 roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz 

Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu osobowego - 

oznakowanego na rzecz  Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim w załączeniu do protokołu sesji. 

Uchwała Nr XXX/241/2023 z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie przekazania w 2023 roku środków 

finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem na dofinansowanie 

zakupu samochodu osobowego - oznakowanego na rzecz  Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim 

w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

 

 

Ad. pkt 14 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rudka  

na lata 2023-2026. 

Pan Łukasz Niemyjski – Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały został dostarczony  

w materiałach na sesję i zapytał czy są pytania do projektu.  

Pani Skarbnik poprosiła o zabranie głosu. Powiedziała, że 26 kwietnia otrzymaliśmy pismo 

wskazujące na dotację na zwrot do podatku akcyzowego zawartego w paliwie. W związku z tym, że trzeba 

było dosyć szybko wypłacić pieniądze dla rolników podjęliśmy zarządzenia wprowadzające te kwoty  

do budżetu. Miało to wpływ na ogólne kwoty dochodów i wydatków w uchwale budżetowej  

jak i w wieloletniej prognozie finansowej. Więc ogólne kwoty będą troszeczkę inne.   

Pan Łukasz Niemyjski – Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze jakieś pytania. Jeżeli nie ma   

pytań, przechodzimy do głosowania na projektem uchwały. 

Głosowanie będzie imienne. Po wyczytaniu nazwiska każdy z  radnych powiedział: „jestem za” lub 

„jestem przeciw”,  lub „wstrzymuję się od głosu”.  

 Pan Łukasz Niemyjski – Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta. Głosów za – 

12, głosów przeciw – 0,  głosów wstrzymujących się – 1. Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy 

Rudka  przedmiot głosowania: uchwała w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rudka  

na lata 2023-2026 w załączeniu do protokołu z sesji.  

Uchwała Nr XXX/242/2023 z dnia 28  kwietnia 2023 roku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rudka na lata 2023-2026 w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

  

Ad. pkt 15 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rudka na rok 2023.  

 Realizując porządek obrad Pan Przewodniczący poinformował, że teraz będziemy głosować nad 

przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia zmian w budżecie gminy Rudka na rok 2023. Pan Łukasz Niemyjski 

zwrócił się do Radnych, czy są jakieś pytania co do tego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poinformował, że jeśli nie ma pytań przystąpimy do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie przyjęcia zmian w budżecie gminy Rudka na rok 2023. Głosowanie będzie imienne.  

Po wyczytaniu nazwiska każdy z  radnych powiedział: „jestem za” lub „jestem przeciw”,   

lub „wstrzymuję się od głosu”.  

 Pan Łukasz Niemyjski Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta. Głosów  

za – 13, głosów przeciw – 0,  głosów wstrzymujących się – 0. Imienny wykaz głosowań radnych Rady Gminy 



Rudka  przedmiot głosowania: uchwała w sprawie przyjęcia zmian w budżecie gminy Rudka  

na rok 2023 w załączeniu do protokołu z sesji.  

Uchwała Nr XXX/243/2023 z dnia 28 kwietnia 2023 roku Rady Gminy Rudka w sprawie zmian  

w budżecie gminy Rudka na rok 2023 w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji.  

 

Ad. pkt 16 Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący, Pan Łukasz Niemyjski zapytał czy są jakieś pytania? Pytań nie było. 

  

Ad. pkt 17 Wolne  wnioski. 

 Radny – Pan Fabian Niemyjski zapytał o doprowadzenie wody do cmentarza parafialnego  

w miejscowości Niemyje Nowe. 

Pan Wójt odpowiedział, że przyłączenie wody będzie wykonane, ale musi to trochę poczekać bo mamy 

za mało ludzi do pracy i po prostu się nie wyrabiamy. W maju na pewno będzie to wykonane. Pan, który 

wyszedł z propozycją przyłączenia wody na cmentarzu chciał, aby na 7 maja było to gotowe, ale niestety nie 

będzie to możliwe. Będziemy mieli  obchody jubileuszu straży pożarnej w Kocach Borowych, musieliśmy 

wykonać prace porządkowe właśnie tam, aby odpowiednio przygotować teren.  

W dalszej kolejności głos zabrał Pan Andrzej Twarowski – sołtys wsi Karp. Zwrócił się do Pana 

Przewodniczącego, że złożył do niego wniosek i dostał odpowiedź. Pan Twarowski przeczytał fragment 

otrzymanej odpowiedzi i zaznaczył, że nie jest ona zgodna z przepisami prawa. 

Pan Wójt poprosił o przeczytanie całego wniosku, który Pan Andrzej Twarowski złożył do Pana 

Przewodniczącego.  

Pan Twarowski nie wyraził na to zgody. 

Dalej wywiązała się dyskusja między Panem Andrzejem Twarowskim i Panem Wójtem. Pan Andrzej 

Twarowski podkreślał, że jego wniosek był skierowany do Pana Przewodniczącego a nie do Pana Wójta. 

Dlaczego więc Pan Wójt zabiera głos odnośnie tej kwestii. Pan Twarowski mówił dalej, że chodziło mu  

o zablokowanie na działce nr 538/2 budowy fermy drobiu. Można to zrobić podejmując odpowiednia uchwałę. 

Twierdził, że można to było zrobić bardzo szybko. Jeśli chodzi o koszty, to koszt jest około 300,00 zł  

od hektara. Pan Andrzej Twarowski dalej podkreślał, że czynności, które są wykonywane przez gminę mają 

inny cel związany z budową obory istniejącej i biogazowni. Pan Twarowski mówił dalej, że nie rozumie czemu  

to ma służyć, podejmowane dzisiaj uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego odnoszące się do obszaru a nie do konkretnej działki. Pan Andrzej 

Twarowski powiedział, że  z tego co mu wiadomo raport środowiskowy poszedł dalej. 

Pan Wójt powiedział, że tak i Pan Twarowski otrzymał odpowiedź w tej sprawie. Wiadomo Gminie  

o tym, bo została poinformowana pismem z tej instytucji. Pismo informowało również, że wnioskodawca 

pisma, czyli Pan Andrzej Twarowski, otrzymał odpowiedź. Jeśli Poczta Polska nie dostarczyła jeszcze Panu 

pisma, to z pewnością w najbliższych dniach to się stanie. 

Pan Wójt dalej odniósł się do inwestycji budowy obory Państwa Kosińskich, powiedział, że Pan  

Andrzej Twarowski jako sołtys i wieloletni radny powinien wiedzieć, że miejscowy plan nie zatrzymuje 

inwestycji budowanych. 

Pan Andrzej Twarowski powiedział, że zmierzamy w tym samym kierunku, bo w końcu ta ferma 

powstanie. 

Pan Wójt odpowiedział, że instytucje, które wydają opinie dotycząca  oddziaływania raportu  

na środowisko, które będą miały wpływ na wydanie decyzji przesłały pisma o przedłużenie terminu 

załatwienia sprawy. Są to Marszałek Województwa, Dyrektor Zarządu Zlewni Wód Polskich, Regionalny 

Dyrektor Ochrony Środowiska i  Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej. A więc nic nie 

jest zablokowane bo nic nie jest zezwolone. Zakończył się etap zgłaszania uwag do raportu przez 

mieszkańców. Termin ten minął  19 kwietnia. W tej chwili czekamy dalej na uzgodnienia i opinie 4 instytucji, 

które wymieniłem wcześniej.  

Pan Andrzej Twarowski zapytał, gdzie trafiają te wszystkie petycje, wnioski od mieszkańców 

dotyczące budowy fermy drobiu. Wiem, że jest specjalna Komisja skarg i wniosków działająca przy Radzie 

Gminy. 

Pan Sekretarz – Jerzy Gabrysiak odpowiedział, że wszystkie wnioski są gromadzone w aktach sprawy 

i Wójt wydając decyzje o warunkach środowiskowych odnosi się do tych wniosków uzasadniając swoją 

decyzję. Nie mają one nic wspólnego z Komisją Skarg i wniosków i petycji działającą przy Radzie Gminy. 

Komisja, o której Pan mówił rozpatruje skargi na Wójta.  



 Pan Andrzej Twarowski powiedział, że  w odpowiedzi na jego wniosek jest napisane, że taki projekt 

może zgłosić 4 radnych. Pan Twarowski chciał wiedzieć, którzy Radni złożyli ten projekt. 

 Głos zabrał Pan Sekretarz, mówiąc, że czytał wniosek skierowany do Pana Przewodniczącego. 

Zwrócił się do Pana Twarowskiego:  Pan w swoim wniosku chciał, aby radni zobowiązali Wójta  

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, a następnie go zatwierdzili. 

Przewodniczący  nie dysponuje inicjatywą uchwałodawczą. W odpowiedzi ma Pan wskazane kto może 

wystąpić z taką inicjatywą. W paragrafie wskazanym w piśmie w 1 punkcie ma Pan wskazane, że taką 

inicjatywę ma Wójt. Dzisiejsze projekty uchwał w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego złożył właśnie Pan Wójt.   

 Pan Twarowski powiedział, że złożył wniosek jako mieszkaniec i dlaczego nie został on poddany pod 

głosowanie na sesji.  

Pan Sekretarz powiedział, że nie był to projekt uchwały, a wniosek do Przewodniczącego Rady.  

Pan Andrzej Twarowski nadal miał inne zdanie co do swojego wniosku. Uważał, że powinien on być 

poddany pod głosowanie Radnych. 

Pan Wójt odpowiedział, że Pan Andrzej Twarowski złożył wniosek i otrzymał na niego odpowiedź. 

Jeśli chciał Pan zgłosić projekt uchwały, miał Pan Taką możliwość wykonując mandat Radnego. 

Procedura na miejscowy plan jest długa i nie da się jej wykonać w kilka tygodni. Dlatego, że koszty 

nie mieszczą się w kilku tysiącach tylko w kilkudziesięciu, my zaczęliśmy planować to w ubiegłym roku. 

Pan Andrzej Twarowski podkreślił, że wygląda na to, że to tylko jemu zależy na zablokowaniu  

i niedopuszczeniu do pobudowania fermy drobiu. 

Pan Wójt powiedział, że nie tylko Panu Twarowskiemu zależy na niedopuszczeniu do budowy fermy. 

Do Urzędu wpłynął wniosek podpisany przez Pana i przez jeszcze 3 inne osoby. Poza tym wnioskiem wpłynęło 

pismo z podpisami 407 osób wyrażających sprzeciw i uwagi do budowy fermy drobiu. Wynika więc z tego, 

że jest wielu mieszkańców, którzy chcą niedopuszczenia do powstania tej inwestycji. Postępowanie zostanie 

zakończone po wydaniu decyzji przez Wójta, ale dopóki nie mamy wszystkich opinii raportu  

dot. oddziaływania inwestycji na środowisko musimy czekać. Ja jako Wójt muszę być bezstronny. 

Radny Pan Jerzy Stępkowski dodał jeszcze, że nam wszystkim zależy, aby w naszym środowisku 

mieszkało się jeszcze lepiej. Jest procedura, musimy dotrwać do końca. Radny - Jerzy Stępkowski zwrócił się 

do Pana Twarowskiego - Panu zależało, sąsiadom zależało, żeby na tamtym terenie powstał miejscowy plan 

zagospodarowani przestrzennego, i dzisiejsze przegłosowanie uchwały o tym świadczy, że wszystko idzie  

w dobrym kierunku. Uwag do raportu wpłynęło wiele, wiadomo, że są błędy w raporcie. Chciałem zapytać 

kto będzie się odnosił do tych uwag mieszkańców. 

Pan Wójt powiedział, że czytając uwagi mieszkańców zauważył główne trzy kwestie, które powtarzały 

się w pismach. Do momentu otrzymania opinii z instytucji muszę czekać – powiedział. 

 Do rozmowy dołączył się Pan Sekretarz mówiąc, że oceną Raportu fachową zajmują się cztery 

instytucje wcześniej wymienione. Mieszkańcy zgłaszali swoje wnioski, ale Wójt wydając decyzję 

środowiskową będzie się opierał na ocenach instytucji, które wydadzą opinie. 

Pan Wójt powiedział, że zwrócił szczególnie uwagę w pismach od  mieszkańców, iż często zwracali 

uwagę na efekt pustynnienia i ma nadzieję, że Wody Polskie przyjrzą się uważnie tej kwestii. Pan Wójt 

powiedział, że był w Lublinie w Wodach Polskich w sprawie zwrócenia uwagi na różne kwestie związane  

z tą inwestycją. 

Pan Andrzej Twarowski zapytał Pana Wójta co zamierza  zrobić z kontrraportem do raportu 

środowiskowego? Powiedział, że jego zdaniem wskazane byłoby opracowanie kontrraportu do raportu 

środowiskowego.  

Pan Wójt odpowiedział, że na tą chwilę nie rozmawialiśmy o przygotowaniu  kontrraportu do raportu 

środowiskowego. 

Dalej wywiązała się dyskusja między Panem Twarowskim i Panem Wójtem na temat kontrraportu  

i skuteczności Urzędu w działaniach na rzecz mieszkańców. Pan Wójt mówił, że wiele razy zawiódł  

się na tym co mówi Pan Twarowski. Po sprawdzeniu faktów rzeczywistość  okazała się inna, niż ta, którą 

przedstawiał Pan Twarowski. 

Pan Wójt wrócił do tematu z poprzedniej sesji, a mianowicie – godzin włączania latarni ulicznych. 

Zapytał Radnych co robimy z latarniami. 

Wywiązała się dyskusja na ten temat, jednak tak jak na poprzedniej sesji, tak i teraz zdania były 

podzielone. Ostatecznie Radni zdecydowali, że latarnie będą świeciły na dotychczasowych zasadach. 

 



Ad. pkt 18 Zamknięcie  obrad  XXX Sesji  Rady  Gminy  Rudka. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Łukasz Niemyjski  

o godz. 1430  zakończył obrady XXX Sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą „Zdrowaś Maryjo”.   

 

Protokół sporządziła:  

 

Agnieszka Markowska                                                                       Przewodniczący  Rady Gminy  

 

                                                                                                                       Łukasz Niemyjski                                                                                         

  


